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ABSTRAK 

Penyelidikan berkaitan dengan aspek prestasi kerja telah dijalankan di pelbagai sektor 
seperti di sektor pendidikan, pertanian dan perbankkan. Walaubagaimanapun, 
kefahaman berkaitan aspek ini masih tidak jelas khususnya di sektor pembinaan. 
Justeru, kajian ini dijalankan di organisasi sektor pembinaan yang dinamakan BUMN 
Karya. BUMN Karya adalah organisasi yang berorientasikan keuntungan dan 
memainkan peranan yang penting kepada pembangunan ekonomi di Indonesia. Secara 
khususnya, kajian ini dijalankan untuk mengkaji kesan faktor organisasi (pengurusan 
sumber manusia, kepimpinan transformasi) dan faktor individu (kelakuan 
kewarganegaraan organisasi) ke atas prestasi kerja. Kajian ini juga akan mengkaji kesan 
pengurusan sumber manusia, kepimpinan transformasi dan kelakuan kewarganegaraan 
organisasi ke atas motivasi kerja. Di samping itu, kajian ini akan menguji peranan 
motivasi kerja sebagai pengantara di antara pengurusan sumber manusia, kepimpinan 
transformasi, kelakuan kewarganegaraan organisasi dan prestasi kerja. Data kajian ini 
telah diambil menggunakan soal selidik ke atas 776 pekerja di BUMN Karya. Data 
kajian telah dianalisis menggunakan analisis regresi untuk menguji hubungan antara 
pembolehubah. Analisis regresi berperingkat telah digunakan untuk menguji hipotesis 
pengantara. Hasil analisis menunjukkan hubungan yang siknifikan antara kelakuan 
kewarganegaraan organisasi dan prestasi kerja, serta antara kelakuan kewarganegaraan 
organisasi dan motivasi kerja. Di samping itu, kajian ini mendapati hubungan yang 
siknifikan antara motivasi kerja dan prestasi kerja. Akhir sekali, kajian ini mendapati 
motivasi kerja adalah pengantara antara kelakuan kewarganegaraan organisasi dan 
prestasi kerja. 
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ABSTRACT 

Research on job performance has been conducted in various contexts, such as in the 
education, agricultural, and banking sector. However, knowledge on this issue in other 
contexts, particularly the construction sector, is still limited. Therefore, this study was 
conducted in the context of state-owned construction companies, known collectively as 
BUMN Karya, to address this gap. BUMN Karya has a pivotal role in Indonesia’s 
economic growth. This study examined the effects of organizational factors (human 
resource management practices, transformational leadership) and individual factor 
(organizational citizenship behavior, work motivation) on job performance. This study 
also examined the effect of human resource management practices, transformational 
leadership, and organizational citizenship behavior on work motivation. In addition, this 
study examined the role of work motivation as a mediator between human resources 
management practices, transformational leadership, organizational citizenship 
behavior, and job performance. The research data were collected through survey from 
776 employees of BUMN Karya. The data were analyzed with regression analysis to 
test the direct relationships between the variables. Hierarchical regression analysis was 
carried out to test the mediation hypotheses. The results showed the significant 
relationship between organizational citizenship behavior and work motivation and 
between organizational citizenship behavior and job performance. In addition, the 
current study revealed a significant relationship between work motivation and job 
performance. Finally, this study found work motivation as a mediator between 
organizational citizenship behaviour and job performance.  
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  صخللما

 ةكولملما ءانبلا تاكرش قايس في اميس لا و، ادج ةمًهم ينفظوملل يفيظولا ءادلأ0 ةقلعتلما ثوحبلا برتعت
 في يرومح رود هلو ح0رلأا زيزعت لماوع دحأ وه BUMN Karya .ايسينودنإ ، BUMN Karya ةلودلل
 :يفيظولا ءادلأا ىلع رثؤت تيلا لماوعلا صحف وه ةساردلا نم فدلها .ايسينودنلإ يداصتقلاا ومنلا
 كلت يرثo صحفل ، ايًنn .ةيميظنتلا ةنطاولما كولسو ، ةيليوحتلا ةدايقلاو ، ةيرشبلا دراولما ةرادإ تاسرامم
 لمعلا زيفتح ىلع )ةيميظنتلا ةنطاولما كولسو ، ةيليوحتلا ةدايقلاو ، ةيرشبلا دراولما ةرادإ تاسرامم( لماوعلا

 لمعلا زيفحتل طيسولا يرثأتلا وه ، عبارلا .يفيظولا ءادلأا ىلع لمعلا عفاد يرثo ةسارد ، اثًلn .طيسوك
 ءادلأاو ، ةيميظنتلا ةنطاولما كولسو ، ةيليوحتلا ةدايقلاو ، ةيرشبلا دراولما ةرادإ تاسرامم ينب ةقلاعلا في
 ليلتح تم .ايسينودنإ في في افًظوم ٧٧٦ لشم حسم للاخ نم ةساردلا هذه ت{ايب عجم تم .يفيظولا
 تايضرف رابتخلا يمرلها رادنحلاا ليلتحو ةساردلا تايضرف رابتخلا ددعتلما رادنحلاا ليلحتب ت{ايبلا
 كولس كلذكو ، لمعلا عفاودو ةيليوحتلا ةدايقلا ينب ةمهم ةقلاع كانه نأ ةساردلا هذه تدجو .طسوتلا
 دراولما ةرادإ تاسرامم نأ ةيلالحا ةساردلا تفشك ، كلذ ىلع ةولاع .لمعلا عفاودو  ةيميظنتلا ةنطاولما
 ايرًخأ .يفيظولا ءادلأ0 ابًلس طبترت لمعلا عفاودو ةيميظنتلا ةنطاولما كولسو ، ةيليوحتلا ةدايقلاو ،  ةيرشبلا
 دراولما ةرادإ تاسرامم ينب ةقلاعلا في طسوتلا في لشف  لمعلا عفاد نأ ةيبيرتج ةسارد ةساردلا هذه تدجو ،
 .يفيظولا ءادلأاو  ةيميظنتلا ةنطاولما كولسو ، ةيليوحتلا ةدايقلاو ، ةيرشبلا
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